



香港特別行政區 政府統計處
Census and Statistics Department
Hong Kong Special Administrative Region

香港進出口貨物分類表（協調制度）2026年修訂
2026 Amendments to Hong Kong Imports and Exports Classification List
(Harmonized System)

**香港進出口貨物分類表（協調制度）
2026年修改部分**

香港進出口貨物分類表（協調制度）現行版將作修訂，有關修訂內容已刊載於 2025 年 11 月 14 日出版的香港特別行政區政府憲報，並將於 2026 年 1 月 1 日起生效。進出口人士於 2026 年 1 月 1 日或以後裝運的進出口貨物，必須按照經修訂的分類表報關。

這次修訂涉及 3 個貨物項目，包括化學產品、電話機和釣魚杆。香港進出口貨物分類表的修訂部分可於下述途徑獲取：

（甲）電腦下載

經政府統計處網站
（www.censtatd.gov.hk/tc/page_1364.html）下載

（乙）傳真

致電政府統計處進出口報關單及
貨物艙單查詢熱線 2877 1818 索取
（選擇語言後按 62（共 5 頁））

有關貿易分類的查詢，請聯絡政府統計處
貿易分類組（電郵：trade-declaration@censtatd.gov.hk）。

**Hong Kong Imports and Exports Classification
List (Harmonized System), 2026 Amendments**

The current edition of the Hong Kong Imports and Exports Classification List (Harmonized System) (HKIECL) will be amended and the amendments, published in the Government of the Hong Kong Special Administrative Region Gazette on 14 November 2025, will take effect from 1 January 2026. Import and export declarations for shipments on or after 1 January 2026 must be completed in accordance with the amended classification made to the HKIECL.

The amendments involve 3 commodity items, including chemical products, telephone sets and fishing rods. A summary of the amendments to the HKIECL is available through the following channels:

(A) Download

By visiting the website of the Census and Statistics Department (www.censtatd.gov.hk/en/page_1364.html)

(B) Fax

By calling the Import/Export Declaration and Cargo Manifest Enquiry Hotline 2877 1818 (please press 62 after selection of language (5 pages))

For enquiries about trade classification, please contact Trade Classification Section of the Census and Statistics Department (E-mail: trade-declaration@censtatd.gov.hk).